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Dr. Szigeti Péter OVB elnök 
Egy országos népi kezdeményezéssel kapcsolatos hitelesítő határozatot kell hoznunk, ami 
elrendeli az aláírásoknak a vizsgálatát, továbbá egyebek vannak a napirenden. Kérdezem a 
Tisztelt Testületi Tagokat, hogy a napirendet elfogadhatjuk-e?  Ha igen, szavazzunk. 
Köszönöm szépen, nincs megjegyzés, mindenki elfogadta, a napirendet, és akkor az első 
napirendi pontot megnyitva, átadnám a szót Rytkó Emíliának.  
 
 Napirend    
 
 I. Országos népi kezdeményezés 
 

II. Egyebek  
   

Rytkó Emília OVI vezető 
Köszönöm Elnök Úr. Tisztelt Országos Választási Bizottság! A Magyar Polgári 
Demokráciáért Alapítvány képviseletében Ádám Attila igazgató ma beadta az aláírásgyűjtő-
íveket. Az aláírásgyűjtést azért kezdeményezték, hogy a 2006-ban alakult országgyűlés 
kimondja a feloszlását. Állítása szerint 64.700 darab aláírást tartalmazó ívet adott át kettő 
dobozban. Az Országos Választási Bizottságnak arra van lehetősége, hogy elrendelje az 
aláírások hitelesítésének ellenőrzését, erre 45 nap áll a rendelkezésre. Az eddigi gyakorlatnak 
megfelelően előkészítettünk egy határozati javaslatot. A határozati javaslat szerint a 
hitelesítést február 12-ére kellene a Központi Hivatallal együttműködve véglegesen teljesíteni. 
Erre vonatkozó javaslatunkat a Bizottságnak kiosztottuk. Köszönöm szépen.  
 
Dr. Szigeti Péter OVB elnök 
Köszönjük szépen a tájékoztatót. Kérdezem, van-e valakinek kérdése, észrevétele vagy 
hozzászólása. Itt a határozat-tervezet is előttünk, alapvetően nem szokott probléma lenni 
ezzel. Úgy látom, hogy  nincs észrevétel, akkor kérdezem, hogy ki az, aki támogatja azt, hogy 
hozzuk meg az aláírások hitelesítését elrendelő határozatunkat. Kérem szavazzunk. 
Köszönöm szépen. Egyhangúlag támogattuk. Ily módon elindulhat az aláírások ellenőrzése. 
Lezárom az első napirendet, és megnyitom a másodikat, amiben az Egyebek közt két téma 
szerepel.  
 
Rytkó Emília OVI vezető 
Az első, amit szintén kiosztottunk a Testület tagjainak, egy OVB-nek címzett elektronikus -
közérdekű bejelentésnek nevezett - beadványt, melyet névvel, címmel küldött egy 
állampolgár, aki aggódik a közélet tisztaságáért. Ebben a kérdésben, ami a IX. kerületben 
folyó 12. számú választókerületben lejátszódó eseményekre utal, megítélésünk szerint nem 
jogorvoslattal fordul a bizottsághoz. Javasoljuk, hogy ne tekintse a bizottság annak, ellenben 
javasoljuk, hogy a közélet tisztaságáért aggódó állampolgárt Elnök Őr levélben nyugtassa 
meg, amiben kifejezi, hogy a közélet tisztaságáért a testület is ugyanúgy aggódik. Ezzel 
együtt is a szigorú rendben lévő eljárási szabályt, a jogorvoslati fórumrendszert kell betartani, 
amelyek megfelelő ritmusban követik egymást, és ennek minden eszközét minden 
alkalommal kimerítették. 



 
Dr. Szigeti Péter OVB elnök 
Köszönjük szépen. Rendben van-e, sikerült-e megnézni a beadványt?  Ha megnéznénk se 
lenne hatáskörünk.  Akkor mehet a levél. Köszönöm szépen. Akkor menjünk a másik 
beadványra, amit a Magyarország Zöld Párt elnöke Nagymarossal kapcsolatos ügye.    
 
Rytkó Emília OVI vezető 
Kiosztottuk a beadványt, melyben a Magyarországi Zöld Párt elnökének az a problémája, 
hogy őt felszólította a közterület-felügyelet, hogy távolítsa el azokat a plakátokat, amiket az 
önkormányzati választás kapcsán kifüggesztettek, és személyes sértésnek veszi, hogy 
kizárólag őt szólították fel. Azt nem tudjuk, hogy mást felszólítottak-e vagy nem, de egyet 
biztosan tudunk, hogy ebben a kérdésben az Országos Választási Bizottságnak mi nem 
javasoljuk állásfoglalás kiadását. Ez nem az OVB hatásköre, egy egyedi ügy. Önkormányzati 
rendeletről van szó egyébként is, tehát a kérdést levélben javasoljuk megválaszolni, és azt is 
javasoljuk, hogy a beadványt tegyék át a Közép-magyarországi Regionális Közigazgatási 
Hivatalnak. 
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Egyedi ügy jellege van azt gondolom. Levélben válaszolunk a beadványozónak, áttenni nem 
szükséges.  
 
Rytkó Emília OVI vezető 
A harmadik ügy, az abszolút különféle, a fővárosi időközi választás. Nincsen beadvány, aki 
szeretne megfigyelőként külföldre utazni, de lehet, hogy  jobb is, mert lehet, hogy nem lesz 
szavazólap.  
Nincs kész a szavazólap. Nem tudjuk lesz-e. Ha minden jogorvoslatot kimerítenek, akkor 2-
án. A futár az aznap ki tud menni, amikor megrendeljük, de ha 2-án este van a szavazólap, 
akkor csak 3-án tudna  a futár kimenni. A szavazást viszont a törvény szerint az amerikai 
földrészen egy nappal előbb, azaz 3-án kell lebonyolítani. Tehát 3-án már hiába megy ki futár. 
Ha 2-án este el tud készülni a szavazólap, akkor természetesen nekem semmi sem lehetetlen, 
mert a köztisztviselő ezért van. Természetesen én bejövök, ha kell  éjszaka is, és  elküldöm e-
mailben, és felébresztem őket, hogy most tessék felkelni és kinyomtatni a szavazólapot, csak 
le kell előtte záródjon az esemény. Mi van, ha nem tudja kinyomtatni?                 
Nem írja elő a törvény egyébként ezen a választáson  az A-nyomat kötelező használatát. 
Időközi választáson ez nem kötelező. Mindent megteszünk, hogy legyen szavazólap.          
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Köszönjük szépen, akkor az ülést bezárhatjuk,  jó kedélyű és boldog új évet kívánok. 
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